
PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/2010 
sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 30 lipca 2010 roku 

 
Obrady sesji otworzył i przewodniczył Mieczysław Perużyński Przewodniczący Rady. 

Przywitał wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 1400
, zakończyła o godz. 1520 

Stwierdził kworum i poinformował, że w obradach udział bierze 13 radnych, 

na ustawowy stan 15 radnych (nieobecni radni: Tomasz Bartniczuk – usprawiedliwiony, 

Wanda Cieślikiewicz – nie usprawiedliwiona). 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk Burmistrz Golczewa, Ireneusz 

Wilk sekretarz gminy, Barbara Deszyńska skarbnik gminy, przewodniczący Zarządu 

Osiedla, sołtysi wsi oraz Zbigniew Olech radca prawny. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 

 

Porządek obrad sesji: 
1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum; 

2) przedstawienie porządku obrad; 

3) przyjęcie protokołów z XXXV i XXXVII sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku Celowego gmin R-XXI  

z siedzibą w Nowogardzie. 

4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku Celowego Gmin R-XXI 

z siedzibą w Nowogardzie. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej  

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na 2010 r. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad. 
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Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

Na podstawie listy obecności przewodniczący obrad stwierdził, że w sesji udział 

bierze odpowiednia liczba radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

Przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie protokół z XXXV sesji Rady 

Miejskiej z dnia 22 czerwca 2010 r.  

Radny Grzegorz Dyksy poinformował, że posiedzenia Rady winny być 

nagrywane, aby szczegółowo odzwierciedlały przebieg obrad.  

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy wyjaśnił, że na chwilę obecną Statut Gminy nie 

przewiduje nagrywania posiedzeń Rady, jeżeli Statut będzie zmieniamy, wówczas ta 

uwaga może być wzięta pod uwagę. 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej 

w Golczewie odbytej w dniu 22 czerwca br. 11 głosami „za”, przy 2 głosach 

wstrzymujących się. 

Następnie Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie protokół z XXXVII sesji 

Rady Miejskiej z dnia 30 czerwca 2010 r.  

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z XXXVII sesji Rady 

Miejskiej w Golczewie odbytej w dniu 30 czerwca br. 12 głosami „za”, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

Ad. 2 Interpelacje i wnioski radnych. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał od jakiej wielkości gruntów, które użytkuje 

Spółka „Rarytas” pod działalność wydobywczą jest płacony podatek i od którego 

momentu ? 

 Radny Piotr Gajda zapytał, dlaczego przez cały sezon nie działa ślizgawka nad 

jeziorem ? 

 

Ad. 3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin  

R-XXI z siedzibą w Nowogardzie. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że w 

Celowym Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie odbyła się kontrola i pewne 

rzeczy należało zmienić w statucie, aby członkowie Zarządu, którzy pracują na rzecz 

Zarządu bez wynagrodzenia otrzymywali ekwiwalent w formie diet, zwrotu kosztów 
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podróży, itp. Poinformował, że w skład Związku wchodzi 28 gmin i każda z tych gmin 

winna podjąć podobną uchwałę.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie  

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXXVIII/326/10 
w sprawie przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą  

w Nowogardzie, jednomyślnie 13 głosami „za”. 
 

Uchwała Nr XXXVIII/326/10 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin  

R-XXI z siedzibą w Nowogardzie. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że  

podobnie jak w poprzednim projekcie uchwały, statut Celowego Związku Gmin R-XXI 

należy dostosować do propozycji kontroli. W statucie należy wskazać, że usługi będą 

świadczone przez Związek na rzecz Gmin, które są uczestnikami Związku. Przedstawił 

brzmienie § 5 niniejszego projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie  

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXXVIII/327/10 
w sprawie przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą  

w Nowogardzie, jednomyślnie 13 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/327/10 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

 Barbara Deszyńska, skarbnika gminy przedstawiła projekt uchwały  

i poinformowała, że Gmina Golczewo podpisała kolejną umowę na realizację zadań 

związanych z budową placów zabaw. Zadanie to będzie dofinansowane z budżetu Unii 

Europejskiej w wysokości 100 tys. zł. 

W związku z tym, aby były obecnie środki na ich finansowanie proponuje się 

zaciągnięcie pożyczki w powyższej kwocie w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Poinformowała, że kwota ta nie wchodzi do wskaźnika długu publicznego. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie  

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 
Nr XXXVIII/328/10 

 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych 

ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, jednomyślnie 13 głosami „za”. 

 
Uchwała Nr XXXVIII/328/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo  

na 2010 r. 

 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały  

i poinformowała, że w niniejszym projekcie proponuje się następujące zmiany: 

zmniejsza się dochody majątkowe budżetu Gminy o kwotę 100.000,00 zł, ponieważ 

procedura zwrotu środków trwa dość długo i przewidywane dochody nie będą wykonane 

w tym roku, lecz będą to dochody z tytułu pożyczki. 

Zwiększa się dochody budżetu o kwotę 435.488,00 zł, które są dochodami związanymi  

z realizacją projektu pn. „Omnibus” realizowanego przez ZSP w Golczewie.  

Przesunięciu ulegnie kwota 15.000,00 zł, która zostanie przeznaczona na zakup  

i montaż nowej centrali telefonicznej w Urzędzie Miejskim. 
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Wyjaśniła, że wszystkie zmiany zwarte są w załącznikach do niniejszego projektu 

uchwały. 

Poinformowała ponadto, że zgodnie z pismem Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 12 lipca br. dokonano poprawek w załączniku nr 4, którym 

wskazano na niezgodność kwot wydatków planowanych na finansowanie w 2010 r. 

adaptacji Biblioteki na Miejski Ośrodek Kultury w Golczewie oraz adaptację 

pomieszczeń na świetlice wiejskie ujęte w załącznika nr 3 i nr 4 uchwały  

Nr XXXV/306/10 z 22 czerwca 2010 r.  

Poinformowała, że błąd ten jest skutkiem pomyłkowego skopiowania danych. 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXXVIII/329/10 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na 2010 r., jednomyślnie 13 

głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/329/10 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że sprawozdanie z działalności między 

sesjami zostało przedłożone w formie pisemnej i dodał, że Gmina podpisała umowę  

na dofinansowanie placów zabaw i na projekt pn. „Omnibus”. 

Ruszyły prace związane z inwestycjami, mamy oferenta na drogę, kanalizację Kłęby – 

Golczewo, jest wykonany SIWS na kanalizację Samlino – Golczewo oraz  

na modernizację oczyszczalni ścieków i pompy. Pracujemy nad świetlicami. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał o spotkanie z przedstawicielem Spółki 

„Perspektive” dotyczącego rozliczania projektów, ile było projektów i na jaką sumę ? 

 Burmistrz odpowiedział, że „Perspektive” na dzień dzisiejszy nie prowadzi 

żadnych projektów. Wnioski zostały złożone i przyjęte i teraz odbywa się ich wykonanie, 

które polega na tym, że należy je rozliczyć. Gmina nie jest w stanie ich rozliczyć, więc 

należy je przekazać odpowiedniemu podmiotowi. Obecnie trwają pertraktacje z kilkoma 

biurami, które do nas się zgłosiły z „Perspektive” trwają rozmowy, lecz nie ma 
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podpisanej umowy. Poinformował ponadto, że Gmina współpracuje z dwoma firmami 

projektowymi, które są najlepsze w kraju. 

Sprawozdanie Burmistrza stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 8 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że na najbliższą sesję przygotuje 

informacje dotyczące interpelacji i wniosków zgłoszonych w punkcie 2 przez Radnego 

Mieczysława Perużyńskiego i Radnego Piotra Gajdę. 

 

Ad. 9 Wolne wnioski i zapytania. 

 Radny Grzegorz Dyksy powiedział, że cieszy się, że Zakład Usług Publicznych  

w Golczewie wyszedł na prostą i że na dzień dzisiejszy dobrze funkcjonuje lecz niestety, 

jak się okazuje, odbywa się to kosztem ludzi. Nawiązał do awarii, która miała miejsce  

w Golczewie przy ul. Warszawskiej i poinformował, pękła rura przed licznikiem i woda 

zalała piwnice prywatnych mieszkań, których właściciele ten fakt zgłosili do Zakładu 

Usług Publicznych. ZUP zabezpieczył wyciek i wystawił dla nich faktury. 

Radny poinformował, że we wtorek zwrócili się Niego do wspomniani mieszkańcy  

z prośbą o interwencję. Przedstawił specyfikację wykazaną w fakturach, które obciążają 

właścicieli prywatnych posesji. 

Poinformował, że wystąpili z pismem do ZUP o wyjaśnienie wątpliwości odnośnie 

rachunków i otrzymali odpowiedz z kancelarii prawnej m.in. Pana Zbigniewa Olecha, że 

jeżeli nie zapłacą, wówczas sprawa zostanie skierowana na drogę sądową, w wyniku 

której zostaną obciążeni kosztami postępowania. 

Ww. mieszkańcy awarię zgłosili do ZUP i teraz muszą zapłacić na wodę, która  

z wodociągu miejskiego zalała im piwnice, za samochód, który przyjechał z ul. Krótkiej 

na ul. Warszawską w Golczewie (kwotę 250 zł), za płukanie sieci, itp. 

Zdaniem Radnego są to fikcyjne i bzdurne naliczenia. Zwrócił uwagę, że awaria 

nastąpiła przed licznikiem. 

Prosił Burmistrza o wyjaśnienie powyższej sprawy. 

 Zbigniew Olech, radca prawny poinformował, że rzeczywiście wezwanie do 

zapłaty zostało wysłane. Wyjaśnił, że kancelaria otrzymuje czasami 50 faktur i plik  
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różnych wezwań wraz z zestawieniem i nie analizuje każdej faktury, ponieważ w ZUP 

pracują tylko jeden dzień w tygodniu. Poinformował, że sprawę zna od ostatniego 

wtorku i chciałby ją wyjaśnić z kierownikiem ZUP. 

 Roman Dorniak, Radny Powiatu zwrócił uwagę, że taka sprawa nie powinna 

trafiać na sesję i winna być rozpatrzona na poziomie Burmistrza lub Komisji. 

Zapytał Burmistrza, czy nadal aktualna jest sprawa budowy obwodnicy w Golczewie, 

czy w tej sprawie są prowadzone uzgodnienia i na jakim szczeblu, jakie ma to 

przełożenie prawno – administracyjne ? 

Prosił ponadto, aby wykonać blokadę uniemożliwiającą wjazd pojazdów czterokołowych 

na Promenadę przy jeziorze Szczucze w Golczewie. 

 Burmistrz poinformował, że przyzwyczailiśmy społeczeństwo, że ZUP wykonuje 

usługi za darmo. Zgadza się, że sprawa ta nie powinna być przedmiotem obrad sesji. 

Poinformował, że „wiedziałem o niej 2 miesiące temu, ale sprawa ta ujrzała światło 

dzienne dopiero we wtorek i poleciłem zastępcy kierownika ZUP wyjaśnienie tej sprawy, 

na razie jestem na etapie wyjaśnienia sprawy”. Ponadto stwierdził, że „zawsze można 

wziąć innego wykonawcę”. 

 Radny Piotr Gajda poinformował, że ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

mówi, że przyłącze od zasuwy do licznika jest eksploatowane przez wodociągi, które 

mają obowiązek to naprawić. 

 

 Burmistrz poinformował, że budowa obwodnicy i likwidacja napowietrznej linii 

energetycznej są to priorytety na najbliższe lata.  

Poinformował, że są trzy koncepcje przebiegu obwodnicy tj. w miejscu byłych torowisk 

wąskiego lub szerokiego toru albo w miejscu ogródków działkowych wzdłuż  

ul. Zwycięstwa. 

Powyższa sprawa jest omawiana z Zarządem Dróg Wojewódzkich. 

Odnośnie wjazdów pojazdów czterokołowych na Promenadę poinformował, że 

„złapaliśmy już jednego quadowca” i ten fakt można zgłosić na policję”. 

 

 Waldemar Pakuła, przewodniczący Zarządu Osiedla Golczewo poruszył sprawę 

dojazdu osób starszych na cmentarz w Golczewie. Zwrócił uwagę, że teren cmentarza 

zaczyna się przy bramie cmentarza a nie przy stadionie. 
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Uważa, że wjazd ten powinien być umożliwiony codziennie w godz. 7 do 15.  

Pan Lipiejko mimo zapewnień Burmistrza jego nie otwiera, bo jak twierdzi, że boi się 

Pana Maślaka. 

Prosił również o rozwiązanie problemu spływu wód opadowych z garaży położonych 

przy ul. Papieża Jana Pawła II w Golczewie. Poinformował, że jest tam rura spustowa, 

którą spływa woda z garaży położonych w górnej części działki.  

 Burmistrz poinformował, że nie ma problemu z dojazdem osób starszych  

na cmentarz. Pan Lipiejko otrzymał prośbę na piśmie o umożliwiane wjazdu. Stwierdził, 

że jeżeli otworzymy dojazd wówczas wszyscy będą wjeżdżali.  

Dzięki temu, że jest tam blokada, to na cmentarzu utrzymywany jest porządek. 

Poinformował, że jeżeli Rada tak zdecyduje to wjazd można otworzyć. 

 Odnośnie spływu wód opadowych do garaży prosił o zaproponowanie 

rozwiązania. Burmistrz może dać materiał, aby ten problem zlikwidować wspólnie  

z ich właścicielami. 

 Radny Mieczysław Perużyński, Przewodniczący rady Miejskiej poinformował, że 

zgodnie z ustawą Prawo wodne, działka wyżej położona nie ma prawa zrzucać wody na 

działkę niżej położoną i taką decyzję wydaje Starosta. 

 Radny Grzegorz Dyksy nawiązując do awarii sieci wodociągowej poinformował, 

że o tej sprawie dowiedział się wczoraj i chciał szybko zainterweniować i dodał,  

że Burmistrz znał sprawę od dwóch miesięcy i jej nie wyjaśnił. 

 

 Radny Wiesław Kloch złożył wniosek, aby pracownicy w ramach prac 

interwencyjnych oczyścili nasyp byłej wąskotorówki od stacji PKP do Kłodzina w celu 

utworzenia tam szlaku turystycznego. 

Popiera również wniosek o umożliwienie dojazdu do bram cmentarza w Golczewie. 

 Burmistrz poinformował, rozmawiał z wieloma osobami, które w zamian  

za pozyskane drewno oczyściłyby nasyp, niestety brak jest takich osób. 

 Radny Grzegorz Dyksy przypomniał, że Spółka Gestamp Wind Polska, która 

będzie budowała elektrownie wiatrowe, wykonując prace montażowe kabla 

energetycznego wzdłuż torowiska zobowiązała się, że w ramach tych robót może  

oczyścić ten teren. 

Radny Tomasz Wawrzyński zapytał, kiedy będą remontowane drogi gminne, polne w 

miejscowościach stwierdził, że miały być łatane, gdy się osuszy, jest połowa lata i nic się 

nie robi.  
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 Burmistrz zapytał, o których drogach Radny mówi. 

Radny Tomasz Wawrzyński powiedział, że w Kłębach od krzyża do Pana 

Kwiatkowskiego, Pan Wawrzyńskiego i w Koplinie. 

 Radna Gabriela Iwaszko złożyła wniosek o wycięcie krzaków przy przystanku 

autobusowym w Samlinie i przy drodze do Augustówka oraz o wykonanie placu zabaw 

w miejscu byłej piaskowni w Samlinie.  

 Burmistrz poinformował, że w tym roku na drogi wydaliśmy kwotę 80.000,00 zł, 

było to głownie odśnieżanie. 

Stwierdził, że drogi są sukcesywnie łatane, lecz problemem jest brak odwodnienia. 

Zakrzaczenia zostaną usunięte przez pracowników interwencyjnych.  

Na budowę placów złożone są wnioski i czekamy na ich rozpatrzenie. 

 

 Odnośnie zatrudnienia lekarza pediatry Burmistrz poinformował, że w najbliższym 

czasie nastąpi zmiana lekarza pediatry. 

 Pan Roman Dorniak powiedział, że na dzień dzisiejszy w tut. SPZOZ ma być 

zatrudniony Pan dr Jaworski.  

 

Ad. 10 Zakończenie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodniczący obrad dokonał zamknięcia 

XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 
Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 
 
    Inspektor             Przewodniczący Rady 
 
Danuta Krupa      MIECZYSŁAW  PERUŻYŃSKI 
 


